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РЕФЕРАТ 

 

Структура и объем исследования. Общий объем – 54 страницы, 

список использованных источников включает  48  наименования. 

Ключевые слова: ШКОЛЬНОЕ ИЗУЧЕНИЕ, ВОСПРИЯТИЕ, МЕТОД 

ОБУЧЕНИЯ, ВНЕКЛАССНАЯ РАБОТА. 

Объектом исследования в данной работе является процесс изучения 

творчества У. Шекспира в школьном курсе  литературы. 

Цель исследования заключается в дальнейшей разработке системы 

работы по изучению творчества У. Шекспира в школьном курсе литературы.  

Задачи исследования: 

− определить значение темы «У. Шекспир» в школьном курсе 

литературы и с учѐтом специфики изучения творчества У. Шекспира на 

уроках литературы построить систему работы; 

− выявить особенности восприятия школьниками разных возрастных 

периодов художественных произведений; 

− разработать усовершенствованную систему работы по изучению 

творчества У. Шекспира на уроках литературы. 

Актуальность исследования. Творчество У. Шекспира – высочайшая 

вершина английского Возрождения и мировой художественной литературы. 

Оно вобрало в себя все сколько-нибудь значительное из великой эпохи 

человечества и сумело облечь мысли, верования, борьбу своего времени в 

образы потрясающей силы, воплотить жизнь общества и человека в таких 

художественных обобщениях, типах и коллизиях, что мир произведений 

У. Шекспира живѐт и поныне. 

Дипломная работа написана самостоятельно. 

 



ABSTRACT 

THE METHOD OF STUDYING THE CREATIVITY OF 
W.SHAKESPHIRE IN THE SCHOOL COURSE OF LITERATURE 

Structure and volume of the study. Total volume – 54 pages, the list of 

sources used includes 48 names. 

Key words: SCHOOL STUDY, PERCEPTION, TEACHING METHOD, 

EXTRACURRICULAR WORK. 

The object of the study is the process of studying Shakespeare's creativity 

in the school course of  literature. 

The purpose of the research  is to develop a system of work on the study 

of the work of W. Shakespeare in the school course of  literature. 

Objectives of the study: 

- to determine the meaning of the theme " W. Shakespeare" in the school 

course of  literature and taking into account the specifics of the study of the works 

of  W. Shakespeare in literature lessons  to build a system of work; 

- to determine the features of students' perception of different age periods of 

works of art; 

- to develop an improved system of work on the study of the work of 

W. Shakespeare in the lessons of  literature. 

The relevance of research. Creativity of William Shakespeare is the highest 

peak of the English Renaissance and world fiction. It absorbed all the most 

significant of the great epoch of mankind and managed to clothe thoughts, beliefs, 

the struggle of its time in images of tremendous power, to cast the life of society 

and man into such artistic generalizations, types and collisions that the world of 

W. Shakespeare's works lives and  to this day. 

The thesis is written independently. 


